
Zápis ze zasedání ekonomické komise AS UHK ze dne 30. 4. 2012 

 

Přítomni: Mgr. Petr Tučník, Ph.D., Ing. Karel Mls, Ph.D., Ing. Karol Radocha, Ph.D., RNDr. Jitka 

Kühnová, Ph.D., doc. Ing. Václav Janeček, CSc. (děkan FIM), doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, 

Ph.D. (děkan PřF), Mgr. Petr Grulich, Ph.D. (děkan FF), Ing. Ivana Svobodová (tajemnice FF), Ing. 

Markéta Bednářová (tajemnice PdF), Ing. Monika Kostrová (tajemnice PřF), Ing. Helena Trhoňová 

(tajemnice ÚSP)  

 

Omluveni: Alena Vejsadová, Ondřej Košťál, Pavlína Fulnečková 

 

Zasedání EK AS UHK bylo svoláno kvůli posouzení materiálu „Pravidla rozpočtového provizoria“, 

který byl předložen AS UHK k projednání na jeho zasedání dne 2. května. Předložený dokument byl 

součástí pozvánky na jednání AS UHK, která byla rozeslána dne 25. dubna. Vzhledem k časové tísni 

se nepodařilo svolat všechny členy EK a případně i další osoby, kterých se materiál týká, např. pana 

kvestora.  

 

V první části jednání měli všichni pozvaní hosté (děkani a tajemnice) postupně možnost vyjádřit na 

projednávaný dokument svůj názor a vyslovit případné připomínky. Je nutné zdůraznit, že předložený 

dokument „Pravidla rozpočtového provizoria“ nebyl předem projednán s vedením (děkany a 

ředitelem, tajemnicemi) jednotlivých součástí UHK ani EK AS UHK. Hlavní body diskuse:  

 

 Hlavní námitky směřovaly proti omezení vyplácení mimořádných odměn (v rámci návrhu 

nejde o snížení, odměny by byly vypláceny v závěru roku), což je významný zásah do 

rozložení příjmů pracovníků, přičemž o navrhovaném opatření nebyly informovány ani 

odbory. Opatření představuje také demotivační faktor, protože pracovníci nebudou za 

mimořádné pracovní výkony odměňování bezprostředně, ale až s odstupem několika měsíců.  

 Ing. Bednářová upozornila mj. na fakt, že limit čerpání je nastaven tak, že dovoluje vyšší 

čerpání než v minulém roce, a to v důsledku toho, že se aktuální rozpočet v důsledku škrtů 

oproti minulému roku redukuje a přitom vychází z rozpočtu minulého roku.  

 Dr. Tučník vyslovil názor, že přestože se již řadu let po několik počátečních měsíců v roce 

hospodaří s provizorním rozpočtem předtím, než je schválen řádný rozpočet, nedochází nikdy 

ze strany tajemnic či vedení jednotlivých součástí UHK k neuváženým investicím nebo 

rozpočtové nekázni, a je vhodné zvážit, zda je tento dokument skutečně zapotřebí.  

 Ke zvážení také bylo uvedeno, že přijetím „Pravidel rozpočtového provizoria“ by se zmenšil 

tlak na vytvoření a odsouhlasení řádného rozpočtu v následujících měsících (a letech), což by 

v konečném důsledku mohlo být spíše ke škodě.  

 Problematická v navrženém dokumentu je také formulace: „Tato pravidla se uplatní na 

všechny měsíce roku 2012, do nichž spadá období po schválení pravidel v AS UHK až do 

schválení rozpočtu UHK, a to i pokud tyto měsíce započaly nebo skončily před schválením 

tohoto materiálu resp. po schválení rozpočtu v AS UHK.“. Jak by měla být tato retroaktivita 

navrhovaného opatření zrealizována a vymáhána?  

 V závěru této části jednání byla komise seznámena s některými problémovými místy při 

sestavování rozpočtu. Všeobecně panoval názor, že by bylo vhodné ze strany rektorátu, resp. 

kvestora, zformulovat jasná pravidla/metodiku pro sestavování rozpočtu, která by v souladu 

s rozpočtovými postupy MŠMT spravedlivě řešila sporná místa a dávala jednoznačný návod, 

jak při sestavování rozpočtu postupovat.  

 



Na následném uzavřeném jednání se pak EK po diskusi a hlasování usnesla na tomto závěrečném 

usnesení:  

 

1. Dokument „Pravidla rozpočtového provizoria“ předložený prof. RNDr. Josefem Hynkem, 

MBA, Ph.D. (rektor UHK) k projednání na zasedání AS UHK, které se bude konat dne 2. 5., 

EK AS UHK nedoporučuje akademickému senátu ke schválení.  

2. Doporučuje se vytvoření metodiky pro sestavování rozpočtu, která by v souladu 

s rozpočtovými směrnicemi MŠMT spravedlivě a po předchozí dohodě se všemi jednotlivými 

součástmi UHK (fakulty a ústav) dávala jednoznačný návod, jak postupovat v řešení sporných 

otázek při sestavování rozpočtu UHK. Taková metodika by výrazně urychlila sestavování 

rozpočtu a zmenšila potřebu přijímat pravidla pro setrvávání v rozpočtovém provizoriu.  

3. Při předkládání materiálů, které podobným způsobem významně zasahují do ekonomického 

chodu univerzity, by měl být dodržen postup, při němž bude takový materiál předem 

projednán s EK a dotčenými součástmi univerzity, než bude předložen k projednání v AS 

UHK.  

 

  

 

Mgr. Petr Tučník, Ph.D. 

                     předseda EK AS UHK 


